
BALATONHENYE KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 
KÉPVISELŐ-TESTÜLETE

JEGYZŐKÖNYV

Készült: Balatonhenye Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2023. december 05.
napján 16:00 órakor megtartott közmeghallgatásról.

Jelen vannak:
Szász Attila alpolgármester
Horváth Károly képviselő
Szász Károly képviselő

Tanácskozási joggal jelen van:
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző

Lakossági résztvevő: 10 fő

A jegyzőkönyvet készítette: Csik Tímea jegyzőkönyv-vezető

Szász  Attila  alpolgármester:  köszönti  a  megjelenteket,  megnyitja  a  közmeghallgatást.
Megállapítja, hogy a testület 3 fővel határozatképes. Javasolja a napirendi pontok elfogadását.

Balatonhenye Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és
tartózkodás nélkül az alábbi határozatott hozta: 

BALATONHENYE KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK

123/2023. (XII. 05.) HATÁROZATA

napirend elfogadásáról

Balatonhenye  Község  Önkormányzata  Képviselő-testülete  a  2023.  december  05-i
közmeghallgatás napirendjét az alábbiak szerint elfogadja: 

1.) Beszámoló a képviselő-testület munkájáról 
2.) Környezetvédelmi beszámoló
3.) Közérdekű kérdések, javaslatok 

1.) Beszámoló a képviselő-testület munkájáról

Szász Attila alpolgármester: az önkormányzat bevétele és kiadása a terv szerint alakul a
költségvetést  figyelembe  véve.  Az  engedélyezett  létszámkeret  4,5  fő,  melyből  egy  fő
közalkalmazott,  egy  fő  munka  törvénykönyve  alapján  foglalkoztatott,  egy  fő  főállású
polgármester, 0,5 fő közművelődés szervező, 1 fő községgazdálkodási kormányzati funkción
6  órában  foglalkoztatott,  közfoglalkoztatott   nincsen.  A  dologi  kiadásokból  történtek
vásárlások,  irodaszerek,  nyomtatványok  beszerzése,  üzemanyag  a  falugondnoki  buszba,
valamint  a  fűnyíráshoz  használt  gépekbe.  Egyéb  anyagi  beszerzések  során  üzemanyagot,
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virágot,  dekorációt,  rendezvényekre  anyagbeszerzést,  tisztítószereket,  ágyneműt  a
szálláshelyre vásároltak. Egyéb kommunikációs szolgáltatást a weboldal karbantartást takarja.
A közüzemi számlák a víz,  gáz,  villany a közüzemi díjak között  kerültek szerepeltetésre.
Karbantartási  és  kisjavításokra  az  alábbiak  kerültek  könyvelésre,  falugondnoki  busz
karbantartása, útkarbantartás, gázkazán karbantartás. Felújításként a kultúrház II. ütemének
befejezése van folyamatban. Pénzeszköz átadásra került sor a közös hivatal fenntartására, a
Tapolcai  Kistérségi  Társulásnak  és  Balaton-felvidéki  Szociális  Társulás  számára
lakosságszám  arányosan  teljesültek  a  kifizetések,  a  Köveskáli  Óvoda  Társulásnak  és  a
védőnőnek a pénzesköz átadás szintén megtörtént. Szociális tüzelőanyag támogatás kiosztásra
és  elszámolásra  került,  az  önkormányzat  320.040  Ft  támogatásban  részesült.  A  lakossági
ivóvíz  pályázaton elnyert  130.000 Ft  a  DRV-nek átutalásra  került.  Az önkormányzat  232
millió forintot nyert a kultúrház felújításának II. ütemtervére, 2023. évben az önkormányzat
22.382.860  Ft  nettó  finanszírozást  kap  állami  támogatásként  a  feladatai  ellátására.  Az
üdültetés,  szálláshely  szolgáltatás,  étkeztetés  kormányzati  funkción  jelenleg  5.877.000  Ft
bevétel  teljesült.  A  helyi  adóbevételek  időirányosan  teljesítést  mutatnak,  az  idei  évben
befizetett  települési  adók  jogszabályi  megfelelés  miatt  visszautalásra  is  kerültek.  2023.
október  31-ig  teljesült  adóbevételek  építményadó,  6.083.547  Ft,  telekadó  3.344.743  Ft,
iparűzési  adóból  920.368 Ft,  idegenforgalmi adóból  574.220 Ft,  bírságok 205.000 Ft.  Az
önkormányzat  2023.  évre  elfogadott  költségvetéssel  rendelkezik,  amelyben  betervezésre
kerültek  a  munkabéreken  és  a  járulékokon  kívül  a  dologi  kiadások,  összességében
elmondható,  hogy  a  falu  tervszerűen  és  kiegyensúlyozottan  gazdálkodik,  hitel  felvételére
nincsen szükség. 

2.) Környezetvédelmi beszámoló

Szász Attila alpolgármester: A környezet védelmének általános szabályairól szóló 1995. évi
LIII.  törvény  46.  §  (1)  bekezdésének  e)  pontja  és  az  51.  §  (3)  bekezdése  írja  elő  az
önkormányzat feladatának a környezet állapotának értékelését, elemzését és a lakosság évente
egyszeri  tájékoztatását.  Balatonhenye Község a Káli‐medence egységesnek tűnő területe 3
kistája közül a „Balaton-felvidék és kismedencéi csoport”‐hoz tartozik. Közigazgatási területe
1172,8 Ha, amelyből belterület 53 Ha, a zárkerti részek 88,2 Ha, a külterület nagysága 1031,6
Ha.  Balatonhenye  a  Káli‐medence  peremhegyeinek  lábánál  fekvő  zsáktelepülés,  melyet
kettészel a medence legjelentősebb vízfolyása, a Séd‐patak. A belterület legnagyobb része
lakóterület,  melyhez  a  belterület  peremén  kertek  kapcsolódnak.  A  kevésbé  frekventált
fekvésből  adódóan kevés  a  valóban működő intézményi  funkció.  A község központjában
található a református templom, mellette áll a parókia épülete, valamint a régi iskolaépület.
Ettől  a  területtől  elkülönülten,  északra  található  másik  településközponti  terület  magában
foglalja  az önkormányzat  épületét  a  közösségi  házzal  és  a  könyvtárral,  valamint  a  másik,
római katolikus templomot. A belterület keleti határa mellett található a jelenleg felhagyott
kőfeldolgozó üzem, attól délre, az út túloldalán lévő gazdasági funkció megszűnt. A község
északkeleti részén fekszik a temető, a déli határ mellett pedig sportolásra használt gyepterület
található. A településre bevezető út mellett, attól északra, valamint a gazdasági területektől
délre belterületen belül mezőgazdasági hasznosítású (szántó illetve gyep) telkek fekszenek,
illetve egy kisebb tavacska található. A Káli‐medence jelenleg a Balaton-felvidéki Nemzeti
Park része. Először a kővágóörsi kőtenger vált védett területté 1976‐ban a 17/1976. OTvH sz.
határozattal,  majd  jóval  később,  1984‐ben  9111  hektárnyi  területen  létre  hozták  a  Káli‐
medence Tájvédelmi Körzetet,  a  Balaton‐felvidéki  táj  mintaterületét.  1997‐ben a 31/1997.
(IX.23.)  KTM rendelet  alapján,  a Balaton‐felvidéki Nemzeti  Park megalapításával a Káli‐
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medence a legmagasabb fokú védettséget kapta meg, s a Nemzeti Park központi részévé vált,
így különösen a „Kettős‐tó” területe és a környező gyepek, valamint a mocsaras terület a
belterülettől  északra,  a  terület  erdőségei,  illetve  a  belterülettől  délre  lévő  mélyfekvésű
többnyire gyepes terület a Burnót‐patak galérianövényzetével és a Henyei‐tóval. A természet
védelméről szóló 1996. évi LIII törvény erejénél fogva védelem alatt áll valamennyi forrás,
láp,  barlang,  víznyelő,  szikes  tó,  kunhalom és földvár,  Balatonhenye Község tekintetében
megjegyezendő  a  Csurgó,  Kávás  és  Jégfarkú  kutak  azonban  ennek  ellenére  jogszabállyal
jóváhagyott  jegyzék  nem  került  megalkotásra.  Az  országosan  védett  építmények  mellett
rendkívül  magas  a  védelemre  érdemes,  a  tájegységre  jellemző  népi  lakóházak  száma.  A
védelemre  javasolt  épületek  köre,  a  védelem  szempontrendszere  településenként  eltérő.
Országos  védelem  alatt  a  Kossuth  u.  125.  szám  alatti  népi  lakóház.  A  27/2006.  (II.7.)
kormányrendelet alapján a Káli medence valamennyi települése nitrátérzékeny terület, ennek
megfelelően a „helyes mezőgazdasági gyakorlat” előírásait be kell tartani, és alkalmazni kell a
településen. A Nemzeti Park kezelésében lévő területeken a mezőgazdasági művelés aránylag
ellenőrzötten zajlik, az abból származó szennyezések a vegyszerhasználat korlátozása miatt
kevésbé jelentősek.  Balatonhenye Község levegőjét a 4/2002. (X.7.) KvVM rendelet a 10.
légszennyezettségi zónába sorolja, vagyis a szennyezőanyagok közül a kén‐dioxid, nitrogén‐
dioxid, szénmonoxid és benzol mennyisége az alsó vizsgálati küszöböt nem haladja meg, a
szilárd légszennyező anyagok mennyisége a felső és az alsó vizsgálati küszöb között van.
Nagy zajkibocsátással működő ipari vagy mezőgazdasági üzem a területen nem található, a
zajterhelés forrása a közúti közlekedés, azonban a területen többnyire nem jelentős, tekintettel
az  elhanyagolható  személyautó‐forgalomra.  A  közlekedésből  valamint  az  üzemi
létesítményektől  származó  zaj  zajterhelési  határértékeit,  a  27/2008.(XII.3.)  KvVM–EüM
rendelet mellékletei tartalmazzák. Balatonhenye területét a Balaton törvény szerinti országos
kerékpáros törzshálózat nem érinti, de területén egy térségi jelentőségű kerékpárút áthalad,
Balatoncsicsó irányából érkezik a Monoszlóra, majd a Balatonhenye ‐ Köveskál ‐ Kővágóörs‐ Szentbékkálla  ‐ Mindszentkálla  ‐ Kékkút  ‐ Salföld útvonalon hagyja el a Káli medencét
Badacsonytomaj  irányába.  A  településen  a  vezetékes  ivóvízellátás  megoldott,  a  vízellátó
hálózat 100%‐os szintre kiépítettnek tekinthető, az ivóvízvezeték minden utcában kiépült, az
ellátás  regionális  hálózatról  történik,  az  ellátás  DRV ZRt.  végzi.  A szennyvíz  víziközmű
rendszer üzemeltetését a Bakonykarszt Zrt. végzi. Balatonhenye területén a villamos energia
szolgáltatója  az  E-ON  Észak‐dunántúli  Áramszolgáltató  Zrt.  A  terület  villamosenergia‐
ellátása  100%‐osnak  minősíthető.  A  térség  villamosenergia  ellátását  a  120  kV‐os  Litér‐
Keszthely  gerincvezeték  biztosítja.  A  fejlesztési  területek  ellátása  a  meglévő  települési
hálózatokról  biztosítható,  azonban  a  transzformátorállomások  bővítése  szükséges.  A
tájképvédelmi területeken,  illetve hosszútávon a medence teljes  területén a légvezetékeket
földkábelre kell cserélni. Fő célként kell meghatározni a meglévő táji, környezeti, települési
értékek megóvását, gyarapítását, a falukép megőrzését és fejlesztését, valamint az ökologikus
tájgazdálkodás  széleskörű  terjesztését  (helyi  gazdálkodásból  származó  termékek
előállításának és  árusításának támogatása,  a  területre  jellemző hagyományos  gazdálkodási
módok, valamint növény és állatfajok megjelenésének ösztönzése, szőlőgazdálkodás segítése,
gyümölcsösök telepítésének ösztönzése, hagyományos gyepgazdálkodás és rideg állattartás
támogatása).  Még  el  szeretné  mondani,  hogy  ha  minden  igaz,  nyílászáró  cserére  tudnak
benyújtani  pályázatot  az  önkormányzat  épületére  a  Magyar  Falu  Program  keretében,
amennyiben sikerül, akkor megújul ez az épület is. 
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3.) Közérdekű kérdések, javaslatok 

Lakossági résztvevő: kérdezi, hogy ez az információ valahol elérhető, vagy le lehet fotózni, 
azt a legelső dokumentumot, a költségvetést?

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző:  ez nem olyan példány, ami használható a kihúzások
miatt, de a jegyzőkönyvben szerepelni fognak az adatok, ezek a teljesítési adtok. 

Lakossági résztvevő: kérdezi, hogy a kultúrház hogyan áll, milyen állapotban van, készen 
lesz-e évvégére? 

Szász Attila alpolgármester: volt lent a Közös Hivatalban aláírni és a pénzügyes kolléganő 
azt mondta, hogy 2024. december 31. az elkészülte. Úgy tudta, hogy az idei év végére el kell 
készülnie, mert nagyon nyomják. 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: az a pályázatnak a határideje, főszabály a vállalkozási 
szerződés, mely szerint ez év végéig. 

Lakossági résztvevő: kérdezi, hogy az valós, hogy az elkészül? 

dr.  Szabó  Tímea  címzetes  főjegyző: az  az  információja,  hogy  kifejezetten  az  a  célja
kivitelezőnek, hogy elkészüljön és nyilván az önkormányzatnak is. 

Horváth Károly képviselő: a belső fele 20-ig az 100 % azt mondták, esetleg az idő végett a
külső  része  a  festés,  színezés  csúszhat,  de  a  belsejében  most  már  a  burkolások  mennek,
legalább is ma bent volt, bár nem volt itt a műszaki ellenőr, a mérnöki úr, csak a munkások. 

Lakossági  résztvevő: szeretne  erről  a  beruházásról  hallani  annyit,  hogy a  felújítás  során
kellene lenni valamilyen koncepciónak elképzelésnek, hogy ott mi fog történni. Mi szerepel a
tervben, mi az elképzelés, mi fog megvalósulni. 

Horváth Károly képviselő: erre megkérték az Ónodi Urat, itt volt a Doszpot Péter a műszaki
ellenőr, gyakorlatilag mindenféle fronton nekik a munkafolyamatok elvégzéséről beszámolót
kellett  volna  tartani,  de  eddig  ez  nem  történt  meg.  Doszpot  Péter  Urat  kellene  erről
felelősségre vonni, de hát...

Lakossági  résztvevő: emlékszik  arra  a  testületi  ülésre,  ahol  a  Képviselő  Úr  kérte,  hogy
legyen egy ilyen beszámoló, de akkor ezek szerint ez nem történt meg. 

Horváth  Károly  képviselő: az  van  a  papíron,  hogy  neki  erre  kötelessége  volna,  a
munkafolyamatok folyamatos részéről, még azt is kérte, hogy mi mennyibe kerül.

Lakossági résztvevő: nem konkrétan a munkára kérdez rá,  hanem az egészre felújítják a
kultúrházat és akkor mi a terv? 

Szász Károly képviselő: ott van a papírban. 

Lakossági résztvevő: az a terv. 
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Szász Károly képviselő: gondolja, hogy a szerint megy minden. 

Lakossági résztvevő: de ott akarnak valamit csinálni, mi alapján tervezték meg, hogy ott lesz
egy színpad, lesz egy külön helyiség rendezvényeknek, lesz egy tetőtér, ott mi az elképzelés,
gondolja, hogy felvitték oda is a vizet, villanyt. Hogyan van a lépcsőház, együtt lehet csak
használni,  vagy külön lehet  használni?  Nem tudja,  hogy mi volt  az  elképzelés  a  felújítás
során. 

Szász Károly képviselő: fent szobák lesznek nem, amelyek ki lesznek adva?

Lakossági résztvevő: nem tudja, ezért kérdezi. A testület döntött erről. 

Szász  Károly  képviselő: azt  kell  megcsinálni,  ami  meg  lett  rajzolva,  ha  az  nem  lett
módosítva. 

Lakossági résztvevő: kérdezi, hogy akkor ki tudja ezt? 

Szász Károly képviselő: hozza ide a rajzot és elolvassa. 

Lakossági résztvevő: mi lesz ott, mi az elképzelés? 

Horváth Károly képviselő: a nagyteremben ökölvívás, ez az. 

Lakossági résztvevő: vigyázzon, mert, ez jegyzőkönyvbe megy. 

Lakossági résztvevő: azért mert lesz néhány helyiség, azt bármire lehet használni, ha a terven
az van, hogy szoba, az nem biztos, hogy csak lakószobát foglal magába. 

Szász Károly képviselő: akkor már az kell, hogy milyen programok lesznek nem? 

Lakossági résztvevő: nem az a kérdés, az a kérdés,  hogy van-e terv arra, hogy úgy dönt az
önkormányzat,  hogy  szobakiadásra  használja,  úgy  dönt  az  önkormányzat,  hogy
szerencsejátékos barlang lesz, úgy dönt az önkormányzat, hogy mozifilmeket vetít, jógaórákat
tart, éttermet?

Lakossági résztvevő: építenek valamit, amit nem tudnak, hogy mire fognak használni? 

Szász Károly képviselő: a kultúrházat mi az Istenre lehet használni, úgy is a falu dönti el,
hogy mire lesz használva, gondolja? 

Lakossági résztvevő: ha jógaórát akarnak tartani, akkor az egész termet használják, vagy
tetőtérben lesz erre lehetőség? Ha jógaórát tartanak a tetőtérbe, akkor a nagytermen keresztül
lehet megközelíteni a szobákat, hogyan lesz? Mi az elképzelés? 

Horváth Károly képviselő: a nagytermen keresztül fel a lépcsőn.

Lakossági résztvevő: ha a szobák ki lesznek adva, a kultúrházon keresztül fog felvezetni a
lépcső, akkor a lakók az egész kultúrházat fogják bitorolni? 
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Lakossági résztvevő: akkor nincsen elképzelés. 

Lakossági résztvevő: hány szoba van? 

Horváth Károly képviselő: két helyiség van, mire lesz használva? 

Lakossági résztvevő: ezek a kérdések. 

Lakossági résztvevő: akkor érdemes ez feljegyezni, hogy ha ez tényleg kész lesz évvégén,
vagy a  jövő év elején,  nyilván célszerű lenne minél  hamarabb beüzemelni,  akkor  ez  egy
fontos téma és érdemes ezen gondolkodni, hogy mire fogják használni. 

Szász Károly képviselő: ki fogja kifűteni? 

Lakossági résztvevő: pont ezért kérdezi. 

Szász Attila alpolgármester: amikor ez tervbe volt, akkor még nem ezek a gázszámlák...

Lakossági résztvevő: ha egy családi házat elkezd építeni, akkor ott van elképzelés, hogy lesz
két  gyermek,  két  szobát  csinál  nekik,  lesz  garázs,  mert  lesz  egy  autó,  lesz  ez,  lesz  az,
megalkotja fejbe, azután megrendeli a rajzot. 

Szász Attila alpolgármester: itt is meg vannak a szobák, de nem tudják kiadni, mert egy
vagyon lenne a gázszámla, nem fizetné ki senki sem, ez is ugyanaz. 

Lakossági résztvevő: nem ugyanaz. 

Lakossági résztvevő: teljesen különböző. 

Lakossági résztvevő: van 200 négyzetméter és nem tudják, mit csinálnak. 

Szász Attila alpolgármester: amikor az elkezdődött négy évvel ezelőtt, akkor ki gondolta,
hogy ez lesz az energiaárakban?

Lakossági résztvevő: nem az energiaárakról van szó, mi alapján építik fel a lépcsőházat, a
szobákat, színpadot, kistermet, nagytermet, mire szánják ezt a 400 millió forintot? Elköltött a
falu 400 millió forintot és nem tudják, hogy mit akar ott csinálni. 

Lakossági résztvevő: szóval ez a téma azért fontos és érdemes bevenni a napirendi pontok
közé,  erről  beszéljenek,  gondolkodjanak  közösen  a  kultúrház  lehetőségeiről,  hogy  ez  ne
sikkadjon el. 

Szász Attila alpolgármester: nem kell elsikkadni, a legközelebbi...

Lakossági  résztvevő: egy  szakmai  kérdése  lenne,  ebben  a  mínuszban  felkent  ragasztók
biztosan jók, a testületi tagjai szakemberek. 

Horváth Károly képviselő: ha flexibilis, akkor...

Lakossági résztvevő: akkor ne engedjék meg, ez egy év múlva lepotyog, feldübelezték?
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Horváth Károly képviselő: igen, azt ellenőrizte. 

Lakossági résztvevő: mínusz két fokban dolgoztak, kiszórják a pénzt, ezt a kivitelezőtől, a
műszaki vezetőtől kell a testületnek számon kérni. 

Szász Károly képviselő: kérdezi, hogy mikor lesz a polgármester? 

Szász Attila alpolgármester: ezen a héten lejár a rehabilitációja. 

Lakossági résztvevő: kérjék számon a projekt menedzsert és a műszaki ellenőrt, rá van írva a
ragasztóra...

Lakossági résztvevő:  itt kellene lennie és beszámolót tartania, ha bent van a napirendben
miért nincs itt a projektmenedzser?  

Horváth Károly képviselő: jogos a felvetés, ezt felvetette a Doszpot Péternek. 

Lakossági résztvevő: kérdezi, hogy ki fogja számon kérni, ki fogja behajtani a garanciális
munkákat, kinek a pénzén fognak a garanciális munkák megtörténni. Felelősen kellene ezzel
gazdálkodni, oda kellene figyelni, számon kell kérni a műszaki ellenőrt. 

Horváth Károly képviselő: nem dolgoznak kint, csak benn. 

Lakossági résztvevő: világítás, hangtechnika lett-e tervezve. 

Szász Attila alpolgármester: a hangtechnika itt van, az lesz berakva. 

Lakossági résztvevő: ott vezetékezés, hangfalak, világítás, gépészet nem lesz, vagy erről sem
tudnak semmit? 

Szász Károly képviselő: itt van a rajzokon minden, csak nincsen belőle kihagyva? 

Lakossági résztvevő: világítástechnikában nem biztos, hogy benne van. 

Szász Károly képviselő: ebben benne van  minden az elektromosság, a gépészet minden
benne van, felül két szoba lesz csak. 

Lakossági  résztvevő: kinek  kell  tudni,  hogyan  van  ez,  mert  ő  tudja  számon  kérni  a
kivitelezőt. 

Szász Károly képviselő: ott van a műszaki ellenőr, az ő felelőssége az egész, ez annak a
dolga. 

Horváth Károly képviselő: ki kérheti számon? 

Lakossági résztvevő: a testület. 

Szász Károly képviselő: ha az ő dolga lenne, akkor műszaki ellenőr nem kellene. 
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Lakossági résztvevő: a számonkérés a testület dolga. 

Szász Károly képviselő: el kell számolni  gondolja, mindennel. 

Lakossági résztvevő: erre nagyobb figyelmet kell fordítani a testület részéről is és különösen
arra, hogy itt legyen heti szinten a műszaki ellenőr és ellenőrizze és nézze ez közpénz, erre
jobban oda kellene figyelni. 

Szász  Attila  alpolgármester:  ha  visszajön  a  polgármester  úr,  akkor  ő  tudja  javarészt  a
válaszokat, két hete csöppent bele a dologba. 

Lakossági résztvevő: erre hadd ne mondjon semmit. 

Szász Attila alpolgármester: van egy főállású polgármester, aki intézte a dolgokat.

Lakossági résztvevő:  az öt testületi tagból egy a polgármester, aki képviseli a testületet, a
döntéseket együtt kell hozni és tudni kell mindenről a testületnek, egy testként, a polgármester
csak végrehajtja a döntést.

Lakossági  résztvevő: ha már a  tetőfokára hágott  a  hangulat.  Szeretett  volna beszélgetni  
egy-egy témáról, mert a legutóbbi testületi ülésen is elmaradt és ott is a tetőfokára hágott a
hangulat. Nem tudja, hogy van-e értelme, beadtak egy koncepció leírást, ez benne is volt a
múltkori  anyagba,  tulajdonképpen  ezt  szerette  volna  kérdezni,  hogy  elolvasták-e,  mi  a
véleményük,   mit  szónak  hozzá.  Amennyiben  egyetértenek,  akkor  mi  az,  amit
kiegészítenének, sejti, hogy nincs fejbe szó szerint az anyag, jó lenne erről beszélni, hogy
lássák azt, hogy mit gondol a testület erről és jó lenne, ha a polgármester úr is itt tudna lenni.
Hozott  egy-két  kinyomtatott  példányt,  azt  körbe  adja.  A  főbb  pontok  ki  vannak  emelve
megvastagítva,  nyolc  témát  ölel  fel.  Az egyik a  rendezési  terv kapcsán is  előkerült,  ez  a
zsákfalu jelleg megőrzése, hogy ez így fontos. 

Szász  Attila  alpolgármester: ez  maradt  is,  egyedül  egy  bicikliút  lesz  Monoszló  és
Balatonhenye között. 

Lakossági résztvevő: nem azt szeretné, hogy most ezen vitázzanak, ez nem számon kérés,
hanem ez egy olyan beszélgetés, amiről azt szeretnék tudni, hogy ők mint testület, nyilván a
Miklóssal együtt a falu vezető csapata, hogy miben gondolkodik, miben ért egyet, mert e
mentén szeretnének összekapcsolódni a testülettel ebbe a közös munkába és jó lenne látni,
hogy melyek a különbségek és melyek a hasonlóságok, amelyek a lakosság nagy részének a
fejében van, illetve a testület fejében. A következő egy érdekes, nagyon fontos téma, hogy azt
gondolják, hogy az egész évben itt élő vállalkozásokat lenne célszerű támogatni és a nem a
befektetői jelleggel, akár az időszakosan itt élőknek a vállalkozásait, hanem egészen…

Szász Károly képviselő: vegyen több disznót. 

Lakossági résztvevő: igen vegyen több disznót, csak a szart tárolja szebben, nem a disznóval
van baj, hanem a szagával. Erről szó volt az adó kapcsán, hogy helyi lakosoknak, akik kiadják
az ingatlanjaikat a szezonban szállásként, hogy ők milyen támogatásban részesülnek, illetve
hogyan van követve az egyéb befektetői szállás kiadás, de bármilyen más vállalkozás ide
tartozik, hogy mennyire támogatják a helyi lakosok vállalkozását szemben az időszakosan itt
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élők, vagy befektetési jelleggel. Melyikre kellene nagyobb hangsúlyt fektetni, jó-e ez úgy,
ahogyan van, mit látnak a faluból?  

Horváth Károly képviselő:  akkor terv kellene arra, hogy leülni és megbeszélni közösen a
dolgokat, még mielőtt döntés van. 

Lakossági résztvevő: e felett nem kell dönteni.

Horváth Károly képviselő:   a vállalkozás is például benne van a rendezési tervben, most
amelyek  voltak  ezek  a  koncepciók,  hogy  ne  legyenek,  csak  lakosság  érdekeit  képviselő
rendezvényeket lehessen tartani, úgy emlékszik, hogy ez bele lett téve a rendezési tervbe is.  

Lakossági résztvevő: ezt még nem tudják. 

Szász Attila alpolgármester: azért, mert ezt a három pontot külön beszélték meg. 

Horváth Károly képviselő:  erről volt is szó, a másik pedig amit említett, hogy szeretnének
úgy beszélni a testülettel, hogy döntés hozatal előtt megbeszélni a dolgokat, hogy esetleg mi
elfogadható és mi nem. 

Lakossági  résztvevő:  ez  egy  kicsit  más,  de  valóban  erről  szeretnének  beszélni  és  azt
gondolták,  hogy  ez  egy  jó  lehetőség  és  van  annak  itt  néhányan  a  faluból,  akik
gondolkodhatnak  erről  valamit,  ez  egy  fontos  téma  és  azt  gondolta,  hogy  ez  egy
közmeghallgatásra illik. Szóval a véleményükre kíváncsiak, nem számon kérnek. 

Horváth Károly képviselő: ez egy megbeszélés dolga. 

Lakossági résztvevő: havi egy fogadóóra tartása, korábban az előző testület is csinálta ezt,
minden hónap harmadik péntekjén leültek és megbeszélték a dolgokat. 

Horváth Károly képviselő: ennek nem látja akadályát. 

Lakossági résztvevő: nemcsak a polgármesternek lenne hétfőn délelőtt fogadóórája, hanem a
testületnek is lenne, egyenként, vagy együtt, csak valamennyi időt szánni erre. 

Horváth Károly képviselő: együtt lenne célszerű, mert akkor megint az van, hogy „én sem
tudok róla, én sem tudok róla”. 

Lakossági résztvevő: akkor legyen ez a következő lépés, hogy mikor lehet leülni a testülettel
beszélgetni? 

Szász Attila alpolgármester: most már csak januárban. 

Lakossági  résztvevő: kérdezi,  hogy akkor  lehet  keresni  a  testületet  akár  erről,  akár  más
témában. 

Lakossági  résztvevő: tegyenek  közzé  egy  fix  időpontot,  hogy  például  január  második
hetében csütörtök délután 4 óra. 

Szász Károly képviselő: legyen 7 óra, ezek az ülések mindig korán vannak. 
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Lakossági résztvevő: legyen valami konkrétum, mert nagyon csendben vannak. 

Szász Attila alpolgármester: részéről páros héten jó. 

Lakossági résztvevő: kérdezi, hogy a testület részéről ez rendben van? 

Szász Attila alpolgármester: még nem tudja, hogy januárban hogyan dolgozik, a beosztása
ritmus szerűen megy. Kérdezi, hogy hétvége legyen, vagy péntek? 

Lakossági résztvevő: tökéletes a hétvége, és nagyon jó az egyesület székhelye. 

Szász Attila alpolgármester: kérdezi, hogy szombat, vagy péntek. 

Lakossági résztvevő: bármi jó. 

Szász Attila alpolgármester: ha hétvége, akkor, január 6. vagy 20. napja. 

Lakossági résztvevő: kérdezi, hogy karácsony előtt valamelyik hétvége nem fér bele? 

Szász Attila alpolgármester: karácsony előtt egy hétvége van, akkor dolgozik 16-17. napján,
most hétvége már közel van. Január 6-án vagy 20-án szabad. 

Lakossági résztvevő: akkor választja január 6. napját. 

Szász Károly képviselő: akkor disznót vág. 

Szász Attila alpolgármester: akkor legyen január 20, vagy a következő hét péntek. 

Szász Károly képviselő: 7-8 óra legyen. 

Szász Attila alpolgármester: akkor legyen január 6. napján 18 óra. 

Horváth Károly képviselő: neki jó. 

Lakossági résztvevő: akkor előtte küldenek egy emlékeztető emailt. 

Szász Attila alpolgármester: nem nézegeti, arra nincsen idő. 

Lakossági résztvevő: kérdezi, hogy a busz végállomáshoz a kuka mikor fog visszakerülni?
Valaki a nyár elején leszerelte. 

Szász Károly képviselő: a Pálffy szerelte le biztos. 

Lakossági résztvevő: persze, hogy ne kelljen dolgozni. 

Szász Attila alpolgármester: de a többi fenn van, ez az érdekes. 

Horváth Károly képviselő: valami rendeletet kellene hozni ezekre a kukákra, hogy mit lehet
beleszórni. 
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Szász Attila alpolgármester: a kuka ezért van, kétnaponta ki kellene cserélni a szemetes
zsákot és nincsen gond. 

Horváth Károly képviselő: ez nem olyan kuka, mint ami otthon van, hogy az ételmaradékot,
szaros pelenkát belevágják. 

Egyszerre többen beszélnek, hanganyag értelmezhetetlen 

Horváth Károly képviselő: össze kell fogni a zsákot és kivenni.

Lakossági résztvevő: nincsen benne zsák soha. 

Szász Attila alpolgármester: erős zsákra van szükség, azt lehet cserélni.  

Lakossági résztvevő: a Csurgónál valaki elbontotta a faház nagy részét és így az egy kicsit
veszélyes, azzal valamit kellene csinálni. 

Lakossági résztvevő: ez így nagyon veszélyes, mindenképpen kell valamit vele csinálni. 

Szász Attila alpolgármester: ezt így csinálták meg valamikor. 

Lakossági résztvevő: ő már nem mászik fel, de egy gyermek elképzelhető, hogy felmászik és
leesik. 

Lakossági résztvevő: az az önkormányzat felelőssége. 

Szász Attila alpolgármester: kérdezi, hogy nem a Nemzeti Parkhoz tartozik a „Dobogó”,
majd meg kell kérdezni?

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: amennyiben nem az önkormányzat tulajdona, akkor a
tulajdonos felé jelezni kell a problémát, akkor megnézik. 

Lakossági résztvevő:  úgy tudja, hogy van egy 6 órás munkása a falunak, papíron van, de
soha nincsen itt, fizetést felveszi, mindent felvesz. 

Szász Attila alpolgármester: aki felvette az pont nincsen itt, hogy tudjon róla beszélni. 

Lakossági résztvevő: ilyen nincsen, minden nap be van írva, hogy dolgozik 7:30 órától 14:30
óráig, de egyszer sincs itt. 

Szász Attila alpolgármester: ezt tudja, hogy be van írva? 

Lakossági résztvevő: igen be van írva, a jelenléti íve nem titkos senkinek sem Kővágóörsön
is ki van téve a jelenléti ív. 

dr.  Szabó  Tímea  címzetes  főjegyző:  az  nem  feltétlenül  nyilvános  információ,  az  a
jogviszonyhoz kapcsolódó irat, gondolja, hogy nincsen kiplakátolva a jelenléti ív, érdekes,
hogy honnan tudja? 
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Szász Attila alpolgármester: majd utána kérdeznek. 

Lakossági résztvevő: kérdezi, hogy mi lehet ennyire titkos?

Szász Attila alpolgármester: a jelenléti ív nem tartozik másra. 

Lakossági résztvevő: az, hogy ezért a munkáért mennyi pénzt kap havonta? 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: az nem titkos, ezt akár a költségvetésből is ki tudják
keresni, hogy ezen a feladaton mennyi bér van tervezve. 

Lakossági résztvevő: a beszámolóban szó volt róla. 

Szász Attila alpolgármester: csak annyi volt benne, hogy hány fő van az nincsen benne,
hogy mennyit kap, egyik sincs benne, akik itt dolgoznak az önkormányzatnál. 

Lakossági résztvevő: egy hónapban dolgozik 20 órát, kap rá 170.000 Ft-ot, ennyi fizetése
senkinek nincsen. 

Lakossági résztvevő: ha elüldözik ezt az egy embert is, akkor  ki fog dolgozni? Akik voltak
közhasznú munkások, azok mind el lettek üldözve, ez az igazság, ebben a faluban nem termett
olyan, aki jó lett volna a falunak, ezt el kell ismerni. 

Horváth Károly képviselő:  azt is észre kellene venni, hogy 6 órában van felvéve, de este  
7-kor vagy 6-kor még dolgozik. 

Lakossági résztvevő: mikor dolgozik? 

Egyszerre többen beszélnek, hanganyag értelmezhetetlen 

Horváth Károly képviselő: az, hogyan lett  pontosan felvéve azt a polgármester úr tudja.
Minden dolgozó el lett üldözve. 

Lakossági  résztvevő: nem a Betti  üldözte  el.  Nem kell  messze menni  a  Fekete  Lacit  ki
üldözte el? 

Szász Attila alpolgármester: a polgármester a munkáltatója. 

Lakossági résztvevő: ha őt is elüldözik, akkor ki lehet vonulni a falu népének. 

Horváth Károly képviselő: társadalmi munka is csak nyaraló tulajdonosokkal jön össze, azt
is hozzá kell tenni, hogy helybeli nem nagyon jön társadalmi munkába. 

Lakossági résztvevő: itt volt kétszer is. 

Szász Attila alpolgármester:  először részmunkaidőben vállalta el a feladatot, utána lett 6
órás, de csak fűnyírásra, meg amit nagyon muszáj azt megcsinálja. Ehhez képest kihordta a
tüzelőt is, az összegereblyézett levelest sokszor este szállítja el lámpafénynél. 

Lakossági résztvevő: havonta 2-3 nap.
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Szász Attila alpolgármester: ha ő sem lesz, akkor ki lesz? 6 órában mennyi a minimálbér? 

Lakossági résztvevő: van nettó 150.000 Ft. 

Szász Attila alpolgármester: 8  órában a minimálbér 260.000 Ft.  Sokszor van,  hogy 4-5
órakor eljön Köveskálról és utána kezd el itt ténykedni, ő is hallja, látja. 

Lakossági résztvevő: annyi a falu, hogy innen, a szoborig, a többi le van szarva. Erre felfelé
soha nincs összeszedve, előttük is nagy a levél. 

Szász  Attila  alpolgármester: előtte  sem  gereblyézik  össze,  hanem  ő  összegereblyézi.
Mindenkinek össze kellett gereblyézni a háza előtt, csak a Séden kívül pucolják, Séden belül
nem, mindenkinek hozzátartozik a házához. 

Lakossági résztvevő: ez a „Kütyüi” Séd senkié, se az állandó lakóé, se az önkormányzaté. 
Az még amióta az új polgármester van, egyetlen egyszer sem lett kipucolva. 

Lakossági  résztvevő: ez  évek óta  kérdés,  hogy a  patak  tisztítása  kihez  tartozik,  kinek a
munkaköre, tényleg rettenetesen néz ki. 

Lakossági résztvevő: ha van egy nagy eső, mind erre jön, meg kell pályázni, mert biztosan
van vízelvezetésre pályázat. 

Horváth Károly képviselő: ha akarnak valamit csinálni a patakba, akkor azt a nemzeti park
nem engedi.

Lakossági résztvevő: ez volt a kérdés, hogy a takarítás kinek a dolga? 

Egyszerre többen beszélnek, hanganyag értelmezhetetlen 

Horváth  Károly  képviselő: a  patak  alját  ki  szerették  volna  betonozni,  de  nem adtak  rá
engedélyt. 

Lakossági résztvevő: a „Kütyüi” részen nincsen gát, mind ide folyik le. 

Szász Attila alpolgármester:  akkor január 6-án találkoznak, megköszöni a részvételt és a
közmeghallgatás 17:11 órakor bezárja. 

K.m.f.

Kulin Miklós György dr. Szabó Tímea
polgármester címzetes főjegyző

A jegyzőkönyv tartalmáért felelős jelen lévő: 
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Szász Attila
alpolgármester
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